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Paradicsom a miniszternek – Botrányos Kóka látogatás

A Liberális Hét budapesti nyi-
tónapján – szeptember 13-án 
– Kóka János volt a XVII. kerületi 
Szabad Demokraták vendége. A 
pártelnök bevezető előadásában 
tájékoztatást adott az egészség-
ügyi reformról folyó koalíciós tár-
gyalásokról és egyéb aktuális 
kérdésről. A tervezett Nabucco 
gázvezeték megépítéséről el-
mondta, hogy a napokban, Bécs-
ben aláírt szerződés nagyon fon-
tos Magyarország biztonságos 
ellátása szempontjából. Előadá-
sában kitért az áramliberalizáció 
kérdésére. Kifejtette álláspontját, 

miszerint ez az árak csökkené-
séhez vezethet. Kóka János el-
mondta, azért döntött úgy, hogy 
lemond gazdasági miniszteri 
megbízatásáról, mert a jövőben 
teljes energiájával a liberális párt 
megerősítésén kíván tevékeny-
kedni. 

Ezután a közönség soraiból 
érkező kérdésekre válaszolt az 
SZDSZ elnöke. Már amennyire 
ezt a körülmények lehetővé tették, 
ugyanis a pártelnök-minisztert 
már érkezésekor egy maroknyi 
magyar és árpádsávos zászlókat 
lengető, feldühödött tüntető a kö-

vetkező „üdvözlésekkel” várta: 
„Nemzetáruló szemét! Te rohadt 
állat! Mocskos szarházi! Mi van 
a pannon pumával?” A kéretlen 
köszöntők aztán az előadásra is 
követték a vendéget. Eleinte vi-
szonylag csendben hallgattak, de 
amikor Kóka az Orbán kormányt 
bírálta, elszabadultak az indula-
tok, bekiabálások, kereplő, síp foj-
totta a vendégbe a szót, aki erre 
a következőket mondta: „Tegyék 
meg, hogy kifáradnak a teremből, 
mert ezek az emberek azért jöttek 
össze, hogy egymás közt beszél-
ni tudjunk nem azért hogy náci jel-
képekkel…” Sajnálatosan a zajtól 
innentől nem igazán lehetett ér-
teni, mit mondott Kóka… Az ese-
ményen egyébkén a hallgatóság 
sorai között jelen volt Lázár Attila 
fideszes önkormányzati képvi-
selő, és az utolsó percekben Riz 
Leventre polgármester is megér-
kezett, aki az elővárosi vasút köz-
lekedés fejlesztésére vonatkozó 
kérdését már csak a távozó ven-
dégnek tudta felvetni, akinek au-
tóját búcsúzóul paradicsommal 
dobták meg. Az esemény így már 
elég „szaftos” volt ahhoz, hogy 
az egyik országos kereskedelmi 
tv is beszámoljon róla, öregbítve 
Rákosmente jó hírét…

A történtekről a polgármes-
ter a Helyi Híreknek a következő 
nyilatkozatot adta: „A Fidesz akti-
vistái/képviselői nem voltak ott az 
SZDSZ-rendezvényen. Egyetlen 
Fidesz-tag volt a helyszínen, kép-
viselőnk Lázár Attila, aki elment 
meghallgatni az előadást, de ezt 
csöndben tette. Szerintem egy 
polgármester nem teheti meg, 
hogy nem megy el egy olyan fó-
rumra, ahol a települése sorsát 
érdemben befolyásolni tudó dön-
téshozó személy jelen van. Telje-
sen mindegy, hogy milyen párt-
ból jön a személy. Én kizárólag 
azért mentem oda, hogy Kóka úr-
tól az elővárosi vasút fejlesztését 
kérjem. Született augusztusban 
egy rossz kormánydöntés, amely 
szerint a Közlekedési Operatív 
Program pénzeinek javát a fővá-
rosban a 4-es metróba kell önteni 
és az elővárosi vasút alig kapott 
támogatást. Szeretném, ha kiiga-
zítanák ezt a döntést, ha megvál-
toztatnák az arányokat. A fórum 
után, elmenőben sikerült végül 
ezt Kókának elmondanom.”

(Az említett kereskedelmi tele-
vízió megkeresésére Riz Levente 
polgármester levélben válaszolt, 
melyet mellékelve olvashatnak.)

Dudás László

Riz Levente polgármester Kóka János miniszterrel ...

... hátul zászlókkal a rendezvény hívatlan látogatói
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Közlemény
A kerületi Képviselő-testület augusztus-végi ülésén napirend utáni felszólalásában dr. 

Fenke Ferenc, a kerületet vezető FIDESZ-KDNP-MIÉP koalíció képviselője a Magyar Gár-
da megalakulása körüli aggodalmakat igazolva kijelentette, ha a Magyar Gárda a nemzeti 
érdekek védelmére született és esküdött fel, akkor jogosnak érzi, hogy „bizonyos kisebb ré-
tegek és csoportok félnek”. A felszólalása végén még meg is erősítette, hogy ezek a magyar 
nemzetnek – szerinte - ártó „rétegek és csoportok” „féljenek is. Éppen ideje”.

Az üzenet egyértelmű, felháborító és elfogadhatatlan. Sajnos kerületünk polgármestere, 
akinek egyedüli lehetősége volt, hogy azonnal szóljon, hallgatott.

A felszólalás elhangzása óta hiába várjuk, hogy a konzervatív értékeket valló FIDESZ 
által vezetett koalíció elítélje MIÉP-es képviselőjük megnyilvánulását.

Minden demokrácia iránt elkötelezett kerületi polgárral együtt ezt elvárjuk!

A FIDESZ-től elvárt határozott fellépés elmaradása minden bizonnyal hozzájárult ah-
hoz, hogy szeptember 13-án este Kóka János SZDSZ-elnök nyilvános kerületi programját 
Árpád-sávos zászlós tüntetők zavarták meg, akik helyi Fideszes politikusok társaságában 
vonultak be a rendezvénynek helyet adó terembe. 

Rendezvényünkön, ahogy mindig, most is nyitott ajtókkal vártuk az érdeklődőket, így a 
vége felé érkező Fideszes polgármestert is. Úgy tűnik, ma, Magyarországon már ezt sem 
tehetjük meg – a Liberális Hét első budapesti rendezvényén 20-30 rendzavaró sorozatos 
közbekiabálásokkal igyekezett megfélemlíteni a liberálisokat. Még azt az idős barátunkat 
sem tisztelték meg, aki egy régi fotót mutatott nekik, melyen kisgyerekként, mellén sárga 
csillaggal látható. Nem értették, vagy nem akarták érteni.

Kóka János lehetőséget adott számukra is, hogy kérdezzenek – de a pártelnök válaszát 
már a hurrogás nyomta el. Kerületünkben nem volt még arra példa, hogy valamelyik párt 
rendezvényét megzavarják. Most megtörtént.

Sajnálatos módon nálunk sem maradt el az agresszív rendzavarók másik „szokásos” 
véleménynyilvánítása – a távozó pártelnök autóját megdobták.

Elfogadhatatlan, tűrhetetlen, ami kerületünkben történt és továbbra sem értjük, meddig 
és miért vállalnak közösséget, a magukat konzervatívnak nevező politikusok a magyar szél-
sőjobboldallal.               SZDSZ XVII. kerületi Szervezete

A polgármester közleménye a TV2 részére
Tisztelt Szerkesztő Úr! A szeptember 13-án csütörtökön a XVII. kerületi SZDSZ-rendez-

vényen történtekkel kapcsolatban érdeklődésükre írásban tudok reagálni.
Nagyon sajnálom, hogy a rendezvény Kóka János miniszter úr és a fórum résztvevői 

közötti veszekedésbe fulladt, és az észérvek helyett egymás sértegetése játszotta a fő-
szerepet.

Rákosmente polgármestereként szomorú vagyok, hogy kerületünk egy ilyen értelmetlen 
vita kapcsán kerül be a médiába, miközben népszerű fesztiválok pl. az augusztus végén 
megrendezett Keresztúr nevű települések találkozója (25 település, 900 küldöttel), vagy 
a helyi politikai pártokra jellemző békés képviselőtestületi munka nem tud érdekes lenni a 
sajtó számára.  

Az SZDSZ által rendezett fórumra ugyan nem kaptam meghívást, de Rákosmente ér-
dekében ott voltam és szerettem volna megkérdezni gazdasági miniszter úrtól, hogy a kor-
mány miért nem támogatja kellőképpen a budapesti elővárosi vasúti közlekedést, amely 
számunkra létfontosságú.  Rákosmente az egyetlen fővárosi kerület, ahol a fővárosi kö-
töttpályás közlekedési eszközök (villamos, HÉV, metró) közül egyik sincs jelen, ezért az 
elővárosi vasút fejlesztése nálunk kulcskérdés. A Közlekedési Operatív Programról (Közop) 
nemrég hozott kormánydöntés a külső pesti kerületeknek lehangoló, hiszen a vasút mi-
nimális támogatást kapott, ellenben a politikai merevgörcs fogságában lévő, szakmailag 
megkérdőjelezhető 4-es metró építését százmilliárdokkal kívánják támogatni. A fórumon 
erre szerettem volna felhívni a figyelmet, javasolva az átgondolást, de a körülmények ezt 
nem tették lehetővé.

Nem jó, ami tegnap történt, nem tartom helyesnek, ha bármelyik közéleti szereplőt ha-
sonló atrocitás ér. Ezzel együtt meggyőződésem, hogy felelősségteljesebb kormányzással, 
arrogancia helyett az emberek tiszteletére és igazmondásra épülő politikával az ilyen kelle-
metlen incidensek elkerülhetők lennének. 

Köszönöm, hogy nézőiket hitelesen tájékoztatják álláspontomról.
Riz Levente

polgármester, XVII. kerület

Tisztelt Polgármester úr! Tisztelt Riz Levente!
Ismét a nyílt levél eszközét kell alkalmaznom az Önnel való kapcsolatfelvételre. Kényte-

len vagyok ezt a formát választani, hiszen a kerületünk egészét érintő ügyekkel foglalkozó 
írásos megkereséseimre következetesen nem válaszol.

Nemrégiben a Szabaddemokraták helyi szervezete Rákosmente problémáinak jobb 
megismertetése érdekében vendégül látta Kóka János gazdasági minisztert. Az eseményt 
egy kisebb, a Jobbikhoz és Fidesz Magyar Polgári Szövetséghez köthető személyekből álló 
csoport megzavarta. Ön részt vett az összejövetelen, hangos szóval nem állt ki a vendég 
és a jelenlevők biztonságáért. Nem kérte ki a sértő szóáradatot és nem intette le politikai 
szövetségeseit, akik odáig merészkedtek, hogy paradicsomokkal dobálták meg a távozó 
vendég autóját. 

Ezeket az embereket nyilvánvalóan bátorítják az Önnel kapcsolatos tények. Ön az, aki 
„törököknek” tartja a baloldali érzelmű szavazókat, Ön az, aki választási szövetséget kötött 
a Jobbikkal.

Ön az, aki a testületi ülésen nem volt hajlandó elhatárolódni a Magyar Gárdától, és attól 
a képviselőtársától sem, aki helyesnek és kívánatosnak tartja, hogy ha Magyarországon 
„kisebb rétegek és csoportok” félnek.  

Polgármester úr!
Eddigi tapasztalataink ellenére kérem, hogy Ön is lépjen fel a kerületünkben felbukka-

nó szélsőséges csoportokkal szemben. Demokratikus, parlamenti pártok képviselőiként ne 
kelljen attól tartanunk, hogy ha a lakosok érdekében olyan vendégeket hívunk, akik segíthe-
tik fontos kerületi problémáink megoldását, atrocitásokat kell elszenvedniük. 

Kérem, lássa be: az itt élőknek nem pártpolitikai acsarkodásra és szélsőséges megnyil-
vánulásokra, hanem, a kerület gondjait megoldó együttműködésre van szüksége.

Alexa György
Rákosmente országgyűlési képviselője

A szokatlan politikai protestálás nyomán több közlemény is szü-
letett, amelyeket az alábbiakban adunk közre.


